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W ilnlcnlu , do kt6rej naleil4 mlodzie2owe grupy wolontariackie
zwojew6dztwa podlaskiego skladamy niniejsz4 petycjg odnoSnie zagwarantowania w bud2ecie na rok
2024 Srodk6w finansowych na dzialania edukacyjne, proekologiczne kierowane do dzieci i mlodzie2y,
kampanig podnoszqcq lcwestie proekologiczne or^z organizacjg na terenie regionu wydarzef,
maj4cych na celu promowanie aktywnoSci obywatelskiej i postaw proekologicznych wsrrid mlodzieiy,
o kt6rych poryskiwanie bgd4 mogty ubiegad sig plac6wki szkolne wraz ze Szkolnymi Grupami
Wolontariackimi. Petycjg rLaszq skladamy na podstawie art. 2 ustawy z dnia 1l lipca 2014 r. o petycjach
(Dz. U. z 2018 r. poz. 870, z p62n. zm.). Z racji tego, 2e grtpa wolontariuszy nie posiada osobowo5ci
prawnej i nie spelnia przeslanek z art.2 ust. 1 tej ustawy to w ich imieniu, za ich zgod4, skladamy niniejsz4
petycjq jako Stowarzyszerie, kieruj4c sig zar6wno interesem publicznym, jak i interesem tej grupy,
prezentuj4c wnioski, kt6re opracowali mlodzi ludzie w ramach przeprowadzonych warsztat6w. Chcemy
r6wnie2 niniejszym pismem w\qczy(, sig w. konsultacje uchwaly bud2etowej wojew6dztwa na 2024 r.
prezentujqc opinig i propozycje podlaskiej mlodzieLy.

Uzasadnienie wniosku
Projekt ,,Podlaska eko-siei", sfinansowany z Programu NoweFIO pozwolil podlaskiej mNodzieay z

17 powiat6w na wzigcie udzialu w szeregu dzialafi, kt6re ucz4 ich uczestnictwa w 2yciu spolecznym oraz
ksaaltuj4 postawy proekologiczne gl6wnie ukierunkowane na ochrong las6w przed po2arami. Wsp6lnie
zrealizowaliSmy w szkolach Eko-imprezy skoncentrowane na tematyce m4drych zachowari w lesie, gdyl to
czlowiek jest najwigkszym ich zagroZeniem. Do podjgcia tej inicjatyvry zmotywowaly nas bardzo du2e i
gro1ne w skutkach po?;ary las6w w Grecji, Turcji, Czechach, czy te| w naszym Polskim Biebrzariskim Parku
Narodowym. My Polacy umiemy mobilizowad sig i dzialac, ale wtedy, gdy co6 sig wydarzy. Trudno nam
inwestowa6 w profilaktyk1, czy teZ dzialat zapobiegawczo.
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Nie chcieliby6my, aby takie wydarzenia promuj4ce ekologiE wSr6d mlodzie\,jak nasz projekt,
byly organizowane tylko w tym roku, dlatego zwracamy sig z proSb4 o zarezerwowanie w uchwale rirodkow
na organizacjE wydarzeri maj4cych na celu edukacjE oru promowanie postaw proekologicznych w5r6d
nlodziezy z Paristwa wojew6dztwa, np. w formie odpowiedniego konkursu ofert. ChcielibySmy, aby

stworzona zostala pula Srodk6w, dzigki kt6rym w spos6b regulamy bgdzie mo2na wspierai inicjatywy
promuj4ce i wspieraj4ce eko-inicjaty,,vy mlodych \udzi z wojew6dztwa podlaskiego. Nasza inicjatywa

,,Podlaska eko-siei" kofczy sig niebawem i nie wiemy czy uda nam sig pozyskai kolejne Srodki na tego

typu cele, a by m6c m4drze edukowa6 ekologicznie mlodych ludzi dzialania muszq by6 prowadzone

systematyczne, by ksztahowai postawy uczni6w. W historii tworzenia budZet6w gminnych czy
powiatowych na naszych terenach Srodki nie byly przeznaczane na eko-edukacjg mlodego pokolenia, a po

realizacji naszych dzialafi widzimy ogromng potrzebE w tym zakresie. Art.4 ust. 1 pkt 18 ustawy z dnia24
kwietnia 2003 r. o dzialalno6ci poZytku publicznego i o wolontariacie wymienia jako jedno z zadan w sferze

dzialafi publicznych ekologig, ochronE zwierz4t oraz ochrong dziedzictwa przyrodniczego. JeSli chodzi o

przepisy prawa, nic wigc nie stoi na przeszkodzie, aby zarezerwowai Srodki bud2etowe na tego rodzaju

dzialanie.

Zarczerwowanie Srodk6w na tego rodzaju akcje mobilizowaloby mieszkaric6w, szkoly, organizacje
pozaru4dowe z terenu powiatu do dzialania w tym zakresie, bo wiele os6b (ak nasze grupy Eko-aktywnych)
jest gotowych i chciatoby takie dzialarua prowadzi6; a mieszkaf cy z chgci1 wez-rflq w nich udzial, o czym
przekonali6my siE organizuj4c nasze akcje w szkolach. Ze wzglEdu na fakt,. i2 grupy wolontariackie nie

posiadaj4 osobowoSci prawnej ani zdolnoSci do czynnoSci prawnych wzigliSmy na siebie zloherue petycji w
imieniu tych grup. MajEc na uwadze powyhsze wnosimy o zabezpieczenie w planowanym bud2ecie na rok
2024 Srodk6w na powy2ej wskazane zadanie.

Reasumuj4c niniejsz4 petycj4 wnioskujemy o:

35. Wpisanie do zadaf priorytetowych w Programie wsp6lpracy z organizacjami pozarz4do\ D,mi w
2024 roku kwestii ochrony Srodowiska, w szczeg6lnoSci uwzglgdniaj4c edukacjg proekologtczn4
dzieci imlodzie?y orazrozw6j wolontariatu miodzie2owego nastawionego na dzialania ekologiczne.

36. Zabezpieczenia w bud2ecie Srodk6w finansowych na dzialania edukacji proekologicznej, o kt6rych
starania ubiegai bgd4 mogly siE Plac6wki Szkolne i Szkolno-przedszkolne.

Kieruj4c sig postulatami przedstawionymi nam podczas warsztatow przez uczni6w oraz motywami
podanymi powy2ej wnosimy jak powy2ej.

,i Zwyrazami szacunku:


